
Irura Zero Zabor taldeak hondakinen kudeaketarako ezarriko den atez atezko 
sistema berria dela eta, herritarren iritziak, zalantzak, kezkak eta eskaerak jaso 
nahi ditu. Hori horrela, hona hemen irura batek Irura Zero Zabor taldeari 
bidalitako mezua eta taldeak erantzundakoa. 
 
Iritzi-eskaera: 
 
Soy un vecino de irura y estoy completamente en desacuerdo con el puerta a puerta tal 
y como esta planteado y ceo que es la opinion malloritaria del pueblo por ello pido una 
consulta popular con diferemtes alternativas 5 contenedor mantener los contenedores 
no organicos quedarnos como estamos etc gracias por la atencion. 
 
Irura Zero Zabor taldearen erantzuna: 
 
Eskerrik asko iritzia emateagatik, guretzat garrantzitsua baita herritarren iritziak edo 
kexak jasotzea. 
 
Hala ere, ez dugu uste herritar gehienak zure iritzi berekoak direnik. Izan ere, Bilduk 
2011ko hauteskunde-programan aurkeztu zituen errefusa (birziklagarria ez den 
hondakina) gutxitzeko politiken alde lan egiteko eta atez ateko bilketa ezartzeko asmoa 
eta Iruran gehiengo osoa lortu zuen. 
 
Jakin badakigu, hondakinen kudeaketa-sistema berri honek zalantza eta kezka asko 
sortzen dizkiela herritarrei. Ordea, atez atekoaren emaitzek sistema bermatzen dute, eta, 
horregatik, ziur gaude herritarrek atez ateko sistema ontzat emango dutela. Ez gaude 
zuk proposatzen dituzun beste sistemen aurka (5.edukiontzia jartzea edo orain arte 
bezala 4 edukiontzirekin geratzea), baina emaitzen garbi erakusten dute sistema horiek 
ezin dutela atez ateko sistemarekin lehiatu (birziklatutako hondakin kopurua: %70 baino 
gehiago atez atekoarekin, %30 baino gutxiago 5.edukiontziarekin eta askoz ere gutxiago 
hondakin organikoak jasotzen ez dituen egungo sistemarekin). 
 
Egun Europako legeek errefusa (birziklagarria ez den hondakina) gutxitzearen aldeko 
eta birziklapen-tasa handiagoak lortzen dituzten politikak egitera behartzen gaitu. Hori 
horrela, Gipuzkoako herri ezberdinetan ezartzen ari den atez ateko sistema Europa 
osoan eredu bihurtu da. Gipuzkoako Foru Aldundiak ere errefusa gutxitzeko eta 
Europako legeetara egokitzeko neurriak hartu ditu. Horregatik, uste dugu Irurak ere arau 
berri horietara egokitu behar duela, guztion onerako izango baitira. 
 
Errefusa ahalik eta gehien gutxitzeko eta ahalik eta birziklapen-tasa handiagoak lortzeko 
prest ez bagaude, gutxienez, zenbat hondakin sortzen dugun jakin eta horren ardura 
hartu behar dugu. Irura prest al legoke horretarako? Onartuko al genuke 
makroerrauskailu bat edo zabortegi bat Iruran guk sortutako hondakinen ardura ez 
hartzeagatik bakarrik? Irura Zero Zaborrek ezetz uste du. Hondakinen arazoa denon 
arazoa da eta arazo horrek duen garrantziaz jabetu behar dugu. 
 
Gure ustez, hondakinen gaia osasun eta ingurumen gaia da, eta, beraz, hondakinei 
buruzko eztabaida atez atekoari buruzko galdetegia egin edo ez eztabaidatzea baino 
haratago doa. Pentsatzen dugu gai honi buruzko eztabaida politikoak ez ligukeela eragin 
behar, egun, atez atekoa baita Europako eskaerak ondoen betetzen dituen sistema. 
 



Besterik gabe, eskerrik asko berriz ere iritzia emateagatik. Iruran erraustegi edo 
zabortegirik onartuko zenukeen hausnartzera gonbidatzen zaitugu eta zure etxeko 
egunerokoan birziklagarriak ez diren hondakinak gutxitzeko bidean laguntzeko eskatzen 
dizugu. 
 
Eskerrik asko. 
 
Irura Zero Zabor 
 
---------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Muchas gracias por mostrarnos tu opinión, es importante para nosotr@s poder recibir las opiniones o 
quejas de l@s vecin@s.  
 
Sin embargo, no creemos que sea la opinión más extendida en el pueblo como mencionas, puesto que la 
intención de trabajar en políticas de reducción de rechazo (residuo no reciclable) y la recogida puerta a 
puerta eran parte del programa que presentó Bildu en las elecciones del 2011 y obtuvo una mayoría 
absoluta muy holgada.  
 
Somos conscientes de que este nuevo sistema de recogida de residuos causa muchas dudas e 
incertidumbre a la ciudadanía pero los resultados lo avalan y por eso estamos seguros de que será 
aceptado. No estamos en contra de los demás sistemas que propones (quinto contenedor o quedarnos 
como estamos) pero los resultados han demostrado que esos sistemas no pueden competir con los 
resultados que ofrece el puerta a puerta (más del 70% de residuos reciclados -menos del 30% con el 
quinto contenedor y mucho menos con el sistema actual que no recoge los residuos orgánicos-).  
 
Actualmente las normas europeas obligan a ejercer políticas que reduzcan el rechazo (residuos no 
reciclables) y que obtengan mayores tasas de reciclado y el puerta a puerta que se está instaurando en 
distintos pueblos de Guipuzcoa está siendo ejemplo del camino a seguir en toda Europa. La Diputación 
de Guipuzcoa tambien ha adoptado medidas para reducir el rechazo y adaptarse a las normas europeas. 
Por eso, creemos que Irura tambien debe adaptarse a estas nuevas normas que serán beneficio para 
todos nosotros.  
 
Si no estamos dispuestos a responsabilizarnos de la máxima reducción de rechazo y conseguir las 
máximas tasas de reciclaje deberíamos al menos, ser conscientes de la cantidad de desechos que 
generamos y responsabilizarnos de ello. ¿Estaría Irura dispuesta a eso? ¿Aceptaríamos una 
macroincineradora o un vertedero en Irura solo por el hecho de no querer responsabilizarnos de 
nuestros desechos? Irura Zero Zabor piensa que no. El problema de los residuos es un problema de todos 
y debemos ser conscientes de sus magnitudes.  
 
Para nosotros, el debate va más allá que la convocatoria de una consulta sobre el tema, puesto que es un 
tema de salud y medio ambiente. Pensamos que el debate político en cuanto a este tema no nos debería 
afectar puesto que hoy en día el sistema puerta a puerta es el que mejor cumple las peticiones europeas.  
 
Queremos aprovechar la ocasión otra vez para agradecer tu aportación e invitarte a que reflexiones 
sobre si aceptarias una incineradora o vertedero en Irura, y a pedirte que nos acompañes en el camino 
para reducir los residuos no reciclables desde el día a día de tu hogar.  
 
Muchas gracias,  
 
Irura Zero Zabor 
 


